
Protokół nr 5|2ot4

XLIV Sesji Rady Gminy Belsk Duży

z dnia 18 czerwca ZOt4 r.

Stan Rady Gminy - 15, obecnych - ].3, nieobecnych - 2 (według załącznika nr 1 listy obecności)

Spoza Rady Gminy udział wzięli:

- Władysław Piątkowski - Wójt Gminy,

- Joanna Ciamarczan - Skarbnik Gminy,

- Marianna Kornaszewska - kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej,

- Adam Pawełek - pracownik SPZOZ BELMED,

- Janusz Honory - kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej,

- Adolf Maciak -radny powiatowy

- Urszula Kopycka - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej

- Dominik Górecki - Redaktor,,Nad Wisłą"

- Anna Kander- Mazowiecka lzba Rolnicza

- Ludwik Kępka - lnspektor UG

(według załącznika nr 2 listy obecności),

- Przewodniczący jednostek pomocniczych (według załącznika nr 3 listy obecności).

obradom przewodniczył pan Andrzej Adamczyk - przewodniczący Rady Gminy.

Pkt. 1

Pan Andrzej Adamczyk otworzył obrady XLlV Sesji Rady Gminy, stwierdził quorum. Powitał Radnych i

Gości. Odczytał proponowany porządek obrad:

].. Otwarcie obrad.

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 20],4 rok.
4. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy powiatowej Straży

Pożarnej w Grójcu na pokrycie wydatków na zakup wyposażenia.
5. Rozpatrzenie i zatwierdzenie:

a) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2OL3 r.;

b) informacjio stanie mienia komunalnego;
c) sprawozdań finansowych Gminnej BibliotekiPublicznej isPzoz BELMED zażo!3 r.;
d) zapoznanie z opinią Regionalnej lzby Obrachunkowej o sprawozdaniach;
e) opinii Komisji Rewizyjnej;

f) zapoznanie z opinią Regionalnej lzby Obrachunkowej o stanowisku Komisji Rewizyjnej.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:



a) zatwierdzenia sPrawozdań finansowych Gminy wrazze sprawozdaniem z wykonania budżetu
gminy za rok2013;

b) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki publicznej za2oI3 rok;
c) zatwierdzenia sprawozdania finansowego SPZOZ BELMED za 2oI3 r.;

d) udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy za 2oI3 r.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) Nadania statutu Gminnej Bibliotece Publicznejw Belsku Dużym
b) Przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Belsku Dużym

w roku 2013.

c) Uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Belsk Duży na lata 2014-
2016,

d) Zobowiązania Dyrektora SzkoĘ Podstawowej w Belsku Dużym do udostępniania boiska
gminnego /trawiastego/ do piłki nożnej wszystkim mieszkańcom

e) Zatwierdzenia do realizacjiprojektu pn Wyrównanie szans edukacyjnych uczniów poprzez
dodotkowe zajęcie rozwijajqce kompetencje kluczowe - ,,Moja przyszłość" finansowanego z
EuroPejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu operacyjnego Kapitał Ludzki.
Priorytet lX Rozwój wykształcenia i kompetencjiw regionach

8. lnformacja o stanie realizacjiwniosków i interpelacji z poprzedniej sesji.
9. Zgłoszenie przez radnych nowych interpelacji i udzielenie odpowiedzi przez Wójta.
10. Zapytania iwolne wnioski.
11. Zamknięcie obrad.

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła proponowany porządek obrad.

Pkt 2.

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XLlll Sesji Rady Gminy.

Pkt 3.

Pan Andrzej Adamczyk odczytał tekst uchwały.

Rada Gminy jednogłoŚnie podjęła uchwałę nr XL|Y/264/2O'J,4 zmieniającą uchwałę budżetową na
201,4 rok (zał. a|

Pkt 4.

Pan Andrzej Konarski odczytał tekst uchwały.

Rada Gminy jednogłoŚnie podjęła uchwałę Nr XLIV/265l2OL4 w sprawie przekazania środków
finansowych dla Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w Grójcu na pokrycie wydatków na zakup
wyposażenia. (zał. 5)

Pkt.5 a i b)

Pani Joanna Ciamarczan przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2oI3 rok oraz
informację o stanie mienia komunalnego.



Pan Andrzej Adamczyk

Poprosił Panią Skarbnik o wyjaśnienie po co nabywaliśmy te grunty.

pani Joanna ciamarczan

Grunty przejmowaliśmy min. pod drogę, pod zbiornik wodny np.

Pkt 5. c)

Pani Marianna Kornaszewska przedstawiła sprawozdanie finansowe z działalności Gminnej Biblioteki
Publicznej za rok 20].3.

Pan Adam Pawełek przedstawił sprawozdanie finansowe z działalności Samodzielnego Publicznego
Zakładu OpiekiZdrowotnej BELMED za 2013 rok.

Pan And rzej Adamczyk

Czy NFZ dokłada pienię dzy na jedne8o pacjenta?

pan Adam pawełek

Od 2010 nie m a zadnych

pa n Bałut lre ne usz

Są głosy w terenie, ze
obsługa w Ośrodku była

pan Adam pawełek

podwyzek, ffie ma waloryzacji.

Pan doktor lwanicki nie powinien

lepsza.

już pracować. Społeczeństwo żąda, by

JeŻeli chodzi o obsługę to ona nic nie kosztuje i powinna być sympatyczna, przyjemna i rzeczowa i

walczymy z tym cały czas, zwracamy uwagę by pacjenci byli obsłużeni w godny sposób i żeby nie było
problemów. Każdy pacjent chory jest w jakiś sposób zdenerwowany i nieraz życzy sobie obsługi
takiej, która wykracza poza nasze kompetencje, Zwrócę uwagę kierownikowi by ta obsługa była
bardziej przyjazna. Jeżeli chodzi o doktora lwanickiego to każdy lekarz ma swoich pacjentów, jeżeli
nie było go przez 2 tyg. to teraz ma już zapisanych tylko do siebie pacjentów. W jakimś sensie są
pacjenci którzy chcą tylko do niego chodzić, Nie jest prosto znaleźć lekarza, że by chciał przyjść do
OŚrodka. Robimy rozeznania i w tej chwili jest 2 lekarzy, którzy ewentualnie chcieli przyjść, ale
warunki finansowe jakie stawiają nie są dla nas do przyjęcia, bo teraz jak lekarz nie dostane 10.ooo
netto to nie ma o czym z nim rozmawiać. Od sierpnia wchodzi elektroniczna dokumentacja i my w
pełni jesteŚmy przygotowani i doktor lwanicki nie będzie mógł pracować w tej formie, dlatego
szukamy lekarzy. Od czerwca weszły nowe przepisy zatrudnienia lekarzy i tylko i wyłącznej
poszukujemy ze specjalizacja medycyny rodzinnej i ogólnej.

Pan Sikorski Bogusław

lle jest umów cywilnoprawnych?

pan pawełek Adam



Są 2 umowy.

Pkt 5. d)

Pan Jan Maciak odczytał uchwałę nr PI.L6I.2O74 Składu Orzekającego Regionalnej lzby
Obrachunkowej w Warszawie z dnia 25 kwietnia 2OL4 roku w sprawie wydania opinii o
przedłoŻonych przez WÓjta Gminy Belsk Duży sprawozdaniach z wykonania budżetu za 2013 rok.
(załącznik nr 6 )

Pkt 5. e)

Pan Stanisław Wiechowski - członek Komisji Rewizyjnej odczytał opinię Komisji Rewizyjnej Rady
Gminy Belsk Duży z dnia 3 czerwca 201.4r. dotyczącą wykonania budżetu gminy Belsk Duży za2OI3r.
(załącznik nr 7 ).

Pkt 5. f)

Pan Andrzej Adamczyk odczytał uchwałę nr Pł.240,2O14 roku Składu Orzekającego Regionalnej lzby
Obrachunkowej w Warszawie z dnia 11 czerwca 201,4 w sprawie wydania opinii o przedłożonym
przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Belsk Duży wniosku w sprawie udzielenia absolutorium
Wójtowi Gminy (załącznik nr 8 ).

Pkt 6. a)

Pan Andrzej Konarski odczytał projekt uchwały.

Rada Gminy jednogłoŚnie podjęła uchwałę nr XL|V/26612074 r. w sprawie zatwierdzenia
sprawozdania finansowego Gminy Belsk Duży za2Ot3 rok (załącznik nr 9).

Głosowanie było jawne, głosowało 13 radnych obecnych na sesji. Uchwała została przyjęta 13
głosami jednogłośnie.

Pkt 6. b)

Pan Jan Maciak odczytał projekt uchwały,

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XL|V/267 /2OL4 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania
finansowego Gminnej BibliotekiPublicznejw Belsku Dużym za2OI3 r. (załącznik nr 10 ).

Głosowanie było jawne, głosowało 13 radnych obecnych na sesji. Uchwała została przyjęta 13
głosami jednogłośnie.

Pkt 6. c)

Pan Andrzej Konarski odczytał projekt uchwały.

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr XL|V/268l2ot4 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania
finansowegoSPZOZ BELMED zaż073 rok (załącznik nr 11)

Głosowanie było jawne, głosowało 13 radnych obecnych na sesji. Uchwała została przyjęta 13
głosami jednogłośnie.



Pkt 6. d)

Pan Andrzej Adamczyk odczytał projekt uchwały.

Rada Gminy jednogłoŚnie podjęła uchwałę nr XL|V/269/201,4 w sprawie udzielenia absolutorium
WÓjtowiGminy Belsk Duży z wykonania budżetu gminy za2013 rok (załącznik nr 12 ).

Głosowanie było jawne, głosowalo 13 radnych obecnych na sesji. Uchwała została przyjęta 13
głosami jednogłośnie.

Pkt 7. a)

Pan Andrzej Konarski odczytał projekt uchwały.

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr XL|V/27O/2o1,4 w sprawie nadania statutu Gminnej
Bibliotece Publicznej w Belsku Dużym. (zał. Nr 13)

Pkt 7. b)

Pan Jan Maciak odczytał projekt uchwały.

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr XL|Y/27I/2O1,4 w sprawie przyjęcia sprawozdania z

działalnoŚci Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Belsku Dużym w roku żO1,3. (Zatt. La)

Pkt. 7 c)

Pan Andrzej Adamczyk odczytał projekt uchwały.

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr XL|V/272/2Ot4 w sprawie uchwalenia Gminnego
Programu Wspierania Rodziny w Gminie Belsk Duży na lata 201,4-2016. (zał. Nr 15

Pkt. 7 d}

Pan Andrzej Konarski odczytał projekt uchwały.

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwalę Nr XL|V/273 /żOI4 w sprawie zobowiązania Dyrektora
Szkoły Podstawowej w Belsku Dużym do udostępniania boiska gminnego /trawiastego/ do piłki
nożnej wszystkim mieszkańcom.(zał, 16)

Pkt.7 e)

Pan Jan Maciak odczytał projekt uchwały.

Rada Gminy w Belsku Dużym jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLIV/Z74l2ot4 w sprawie
Zatwierdzenia do realizacji projektu pn. Wyrownanie szans edukacyjnych uczniów poprzez
dodatkowe zajęcie rozwijajqce kompetencje kluczowe - ,,Moja przyszłość" finansowanego z

Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Priorytet lX
Rozwójwykształcenia i kompetencjiw regionach. (zał. 17)



Pkt 8.

Pan Władysław Piątkowski

Podziękował za udzielenie absolutorium za wykonanie budżetu za 2OI3 rok, pani Skarbnik i

pracownikom Że tego wszystkiego dopilnowali. radzie za to, że mogłem ten budżet wykonać. To
absolutorium udzielone dla mnie, jest absolutorium również dla radnych. Te materiały, które
mieliście przedstawione z RlO to cały zakres pracy rady w ciągu ostatniego roku. Te materiały to
wielki skrót, ale począwszy od ulg podatkowych, na wykonaniu dochodów skończywszy to bardzo
pouczająca lektura i nie prawdą jest, że w tej gminie jest zadłużenie przez radę i wójta. proporcje

zadłużenia i proporcje dochodów, a szczególnie aktywności w pozyskiwaniu środków na różne
sposoby, głównie przez stanowienie prawa miejscowego pozwoliły mnie wykonywać te wszystkie
uchwały, a radzie planować. Wodociąg, kanalizacja ściekowa i odwadniająca na drodze gminnej w
Starej Wsi to jest kontynuacja prac rozpoczętych na początku roku. Związane jest to z budową tam
kompleksu, które rada na początku kadencji zaakceptowała czyli świetlica, boisko, plac zabaw i 2
szeregówki z budynkami komunalnymi, 4 x 4 mieszkania. Prace trwają głównie na poziomie
dokumentacji i uzgodnień, dlatego, że ciężko jest dogadać się z właścicielem gruntu w Starej Wsi,
który nie jest za przychylny dla naszych działań. . Z jego strony tylko jest brak chęci współpracy i to
przedłuża cale procedury, dlatego, że musimy zrobić mały zbiornik retencyjny, dlatego, że ktoś nie
chce nam pozwoliĆ, żeby do rowu melioracyjnego wyprowadzić deszczówkę. W Starej Wsi jesteśmy
na ukończeniu zadania unijnego, musimy niebawem zlożyć wniosek o płatność. Dokumentacja na

kanalizacje w Odrzywołku , Anielinie iJarochach są już w uzgodnieniach w starostwie i zbliżamy się
do wydania pozwolenia na budowę, są to sprawy, które się ciągną miesiącami, ze względów
formalnych dużej ilości stron. Modernizacja zbiornika wodnego w Belsku Dużym, kopią go teraz,
termin wykonania był w tym tygodniu, ale go przedłużyłem o miesiąc ze względu na pojawienie się
okolicznoŚci, które nie pozwoliły tej pracy zrobić w terminie. Pierwsza rzecz to nie mieliśmy
dokumentacji na posadowienie tego zbiornika, okazało się , że był on trochę przegłębiony i nie było
moŻliwoŚci spuszczenia wody z niego i zasuwa spuszczała wodę z niego tylko do połowy lustra wody.
Głębokość zbiornika była 1, 10 m, można było puścić 60 cm i w związku z tym zachodziła potrzeba
kopania rowu wzdłuż instalacji , ale poradzą sobie z tym. Wykonanie drogi w Malej Wsi - na razie
jest wstrzymane. 3 akty notarialne w sprawie przejęcia gruntów pasa kolejowego pod drogę nie
zostaĘ podpisane , czekamy na zgodę Ministra, Tarczyn jest wyłączony z tematu. Jak tylko Minister
nam przekaŻe robimy akt notarialny i będzie ta drogę można zrobić w pasie kolejowym, dlatego, że

mieszkańcy nieodpłatnie przekazali grunty. Sprawa odwleka się dlatego, że gmina nie jest
współwłaŚcicielem gruntów w pasie kolejowym. Wykonanie u|ic i kanalizacji deszczowej na osiedlu
Południe w Belsku wchodzą na roboty 1 lipca na budowę. Jest to burzówka z separatorem i

zbiornikiem,. Modernizacja drogi gminnej w Jarochach - wczoraj był Pan dyrektor, który robił
dokumentacje, procedury się przeciągną z powodu odwodnienia, bo musi być ono w gruntach
przekazanych przez mieszkańców. Dlatego będzie trwało to dłużej, bo musi być to wydzielone
geodezyjnie, musi byĆ akt notarialny do wchodzenia na te działki. Jest to ponad 40 działek i one
musza byĆ pocięte na różne sposoby. Podczas dokumentacji na kanalizacje na ta wieś ludzie nie
wpuŚcili jej w pole, dlatego zaprojektowano ją w drodze gminnej. Doszło do tego, ze jeśli teraz
położymy drogę to za rok musimy ja psuć. Dlatego musimy teraz znaleźć pieniądze i pod droga na

długości 300 metrów położyć kanał, trzeba to odpowiednio zagęścić, żeby się to nie oberwało i
dopiero będziemy mogli ogłosić przetarg na zrobienie drogi. Jest to droga rozliczana przez Marszałka i
w jego kosztorysie są przewidziane rowy, ale nie jest przewidziana rura pod drogą. Parking w



Lewiczynie przy cmentarzu - w ubiegłym tygodniu był tam nowy projektant i potencjalny
wykonawca. Jak będą materiały do ugryzienia to na najbliższej komisji rolnictwa będzie ta sprawa

Przedstawiona. Ma on służyć na co dzień normalnie mieszkańcom, bo nie będzie to rozwiązaniem
problemów parkingowych podczas uroczystości dożynek czy Wszystkich Świętych , trzeba to tak
zrobiĆ, Żeby było funkcjonalnie Będziemy mieli konkretna koncepcję to wprowadzi to pod obrady
przewodniczący komisji rolnictwa. Asfaltowanie drogi gminnej na Borutach - było to na komisji.
Sprawa budowy szamba w Rożcach - były tam problemy od początku istnienia tam przedszkola z

rozliczaniem Ścieków, Teraz ten problem będzie rozwiązany. Narzędzia ratownicze dla straży w Belsku
i w Lewiczynie, po dzisiejszej sesji jedziemy do WFOŚ|GW uzgadniać te sprawy. ogrodzenie boiska
przy szkole w Belsku - mamy już 3 oferty, chodzi o oświetlenie co idzie od 728 wzdłuż ogrodzenia
szkołY, skręca koło Pana Gietki i idzie w kierunku oczyszczalni i na razie się zatrzymuje. Czekamy z tą
robotą do końca roku szkolnego. Ustawa nałożyła obowiązki na gminę w postaci posiadania pszoK,
Rada przyznała pół terenu na cele ZGK i tam projektant robi projekt na teren gdzie będzie można

PostawiĆ kontenery i na gabarytowe odpady tez miejsce. mamy na to pieniądze z ubiegłego roku i

moŻemY je tylko wydaĆ na cel z tym związany. Modernizacja oświetlenia na terenie gminy, ogłoszony
jest przetarg do 30.000 na wymianę oświetlenia, mamy pospisywane najbardziej energochłonne
obwody i mamy zezwolenie, na dniach wchodzą na Rębowolę, Rożce, Daszewice, Aleksandrówka.
Całą tą linie poddajemy modernizaĄi i z naszych wyliczeń wynika, że pól mocy nam zostaje w
kieszeni. Mamy tez zaplanowaną modernizacje oświetlenia w Lewiczynie. Przygotowane są
kosztorysy i mamy przydzial mocy na oświetlenie kilku wsi, nowe instalacje energetyczne, ale to
czeka na decyzje rady tj. w Bartodziejach, Widów. Jest tu potrzebne spotkanie z mieszkańcami.
Wszystkie pozostałe modernizacje polegają na tym, ze to co zostanie z mocy z rachunków to polowe
przeznaczamy na modernizacje nowych lamp. Jest w budżecie 120.000 na oświetlenie. Drogi - dziś
były w uchwale przewidziane środki dodatkowe na grys i zwir. Z zebran wiejskich był sporządzony
raPort, podania i wnioski wszystkie te potrzeby zostaly zebrane, wyrywkowo Pan Kępka pojechał i
sPrawdził czy tyle faktycznie potrzeba o ile wnioskują, Okazało się, że brakuje nam na 16
samochodów żwiru i kamienia. Na dzień dzisiejszy będzie pokryte całe zapotrzebowanie. Jest w
gminie Pewna polityka dochodowa, ja działam w interesie gminy, natomiast rzeczą nadrzędną jest by
zaPewniĆ w gminie potrzeby mieszkańców. W radzie jest taka zasada, że dajemy to co mamy.
SkupiliŚmy się w tym roku na pozyskaniu poważnych dochodów. Dobrą polityką rady można kreować
dochody, W tamtym tygodniu zakończyły się procedury związane z budową fabryki Ferrero, Jest to
800 miejsc pracy i ogromne wpływy do budżetu gminy. Będą wtedy pieniądze na drogi. przez

ostatnie pół roku Ferrero było numerem ]. w Urzędzie gminy. Sprawa budowy wiatraków upadła już

na początku, w tej chwili mówi się o jednym tylko. Zeby spełniać potrzeby wszystkich to potrzebna
jest firma, która te pieniądze nam wypracuje. Mówię o tym, żeby mieć zrozumienie dla pewnych

Poczynań jakie się dzieją w urzędzie. Złożyliśmy wniosek na prawie 2 mln na dotacje marszałka do
oczyszczalni. Wniosków było na 200 mln, pieniędzy było na 100, więcej jak polowe wniosków
odrzucono, my jesteśmy zakwalifikowani, ale przy naszych wskaźnikach jesteśmy na 3 miejscu od
końca listy rankingowej. Weszliśmy w pewien próg gdzie się z nami nie liczą, za bezrobocie mamy 0
punktów, za to, że przez kilka kadencji zrobiliśmy wodociągowanie gminy dostaliśmy maksymalną
iloŚĆ punktów, za udział własny również. Dostaliśmy mało punktów za wskaźnik kroczącego budżetu.
My do końca dochodów nie zaplanujemy, bo tu głównym wskaźnikiem jest Ferrero, które jednego
dnia zwalnia 500 osób, a drugiego zatrudnia 700. Są w realizacji w tej chwili remonty cząstkowe.
Zrobiony jest Wilczy Targ, Zaborówek, Maciejówka, Aleksandrówka. Jeśli będą jeszcze potrzeby
remontowe to będziemy szukać na to pieniędzy. Drogi dochodzące do728 bardzo się niszczą. U nas



nie ma kategoryzacji dróg i to jest błędem, trzeba to zrobić. Taka inwestycja jak oczyszczalnia trochę
nas przytrzymała z inwestycjami, ale ona warunkuje dalszy rozwój gminy. Jeżeli jest taka moc
oczyszczalni i takie możliwoŚci poboru wody to zaopatrzy ona miasto wielkości Grójca w wodę. Mamy
moŻliwoŚci wody, Ścieków, teraz trzeba podciągnąć inwestycję drogową. Większość wniosków od
mieszkańców naszych które wpĘwają odnośnie remontu drogi 728 idą na bieżąco, przychylny jest i

Marszałek i Wojewoda. Dyrektor Kozera prosił o zrozumienie. Ludzie nie stosują się do znaków,
kierowcy są niezdyscyplinowani. 23 sierpnia jest uroczyste otwarcie strażnicy OSP w Rożcach. Jeśli to
się będzie rozwijało to trzeba będzie tam ogrodzenie zrobić, parking do tego, boisko, bo takie tereny
będą potrzebne społeczeństwu. W LGD są zwiększone pieniądze na nowe projekty i będziemy z tego
korzystaĆ. Chciałbym, żeby te wszystkie sprawy do końca sierpnia zostały zalatwione. W opinii Rlo to
co w gminie robimy powoduje wzrost przychodów, rocznie jest to 1,5 mln w budżecie. Powoli te
wszystkie potrzeby jakoŚ załatwimy, Przedwczoraj przyszły dokumenty w sprawie Schetynówki i

gmina zrobiła wszystko co mogła, dojdzie ona do skutku, Są małe niespodzianki wynikające ze spraw
geodezyjnych, ale to jest standard, ale odcinek Skurów - Oczesały będzie zrobiony. Wchodzą
wykonawczy na budowę boiska sportowego w Belsku. Będzie tam pełne zaplecze do rozgrywek
nawet ligowych. Mamy już na to przydział mocy, dokumentacja jest już gotowa i dużo przeróbek nie
będzie tam koniecznych. W przyszłym tygodniu uprawomocni się decyzja na rozbiórkę archiwum
także zrobi się tam większy parking. Mamy kilkanaście podań o mieszkania i 3 wezwania do sądu, że
gmina obiecywała tyle lat mieszkania, a ich nie dala. Mamy takie wezwania od mieszkańców, że
naleŻało im się mieszkanie od 2005 roku, gmina mu nie dała mieszkania i teraz chcą by zwrócić im za
wynajmowanie tych mieszkań, za które musieli sami płacić. Warunkiem jest wyjazd na rondo by nie
było problemów od naszej jednej strony gminy. Ludzie przychodzą bo wiedza, że im się mieszkania
od gminy należą. Ponieważ edukacja prawna w społeczeństwie wzrosła to teraz musimy borykać się z
sądami, Musimy iŚĆ w kierunku rozwiązywania problemów mieszkaniowych. Bo może być taka
sytuacja, Że w dniu 1.01.2016 wyjazd na drogę 728 od strony Lewiczyna stanie się nie możliwy i
wtedy nie chciałbym, żeby ktoś potem mnie szukał, że nie zrobiłem wyjazdu.

Pan Adamczyk Andrzej

Podziękował dogłębne przedstawienie swojej działalności wójtowi i za realizację pomysłu projektu
parkingu w Lewiczynie.

Pkt.9

Pan Andrzej Markiewicz

W związku z przebudowa728 zglaszamy niejednokrotnie oświetlenie przy lesie Łęczeszyckim, ma iść
tam nowa linia przy szosie, czemu Pan wójt tego nie ujął? Tam elektrownia ma zrobić, tylko gmina

musi zezwolić na lampy

Wójt Władysław Piątkowski

Cały projekt oświetlanie była przerabiany, inne jest oświetlenie ronda i jest decyzja na pozwolenie ze
strony Kozienic na robienie tego oświetlenia. Nie wiem gdzie są te lampy. Kiedyś było to zaniedbane.
Jest wydane zezwolenie wojewody i wszystkie procedury były przedstawione, a teraz a to działek
brakuje, a to wjazdów brakuje, a to z oświetleniem jest problem, Są pewne uciążliwości, jest to duża
inwestycja proszę zglaszać co można, będziemy w miarę możliwości to robić, Uważam, że rada i



8mina zrobiła wszystko by być w kontakcie z mieszkańcami. To nie jest w moich kompetencjach,
tylko w kompetencjach wykonawcy drogi, ja za inspektora nadzoru nie będę robił roboty, Jak będę w
stanie to z dyrektorem Kozerą będą rozmawiał. W tej chwili podpisałem zobowiązanie za zgoda rady
na oŚwietlenie na kładkach nad E7 iobjazdów zaE7. Tak samo podpisałem, że będziemy płacić za
prąd na odcinku miejscowości Belsk, ale robić im lamp nie będę. Nie znam planów tego oświetlenia
wzdłuŻ 728, nie wiem ile jest mostków, skrzyżowań, ile jest lamp, ale sprawdzę to. Bo jak

Powiedzieli, Że mamy za to płacić, to z ustawy nam to przekażą. Bo zrobią to, przyjdą do nas w
kwietniu przyszłego roku, podsuną protokół do podpisu z odbioru lamp i będziemy za to płacić, bo
jak nie to ich nie włączą.

Pan Jan Maciak

Drewniane slupy w Grotowie, co z nimi? Nie wiem komu dziękować za wycięcie od Grotowa do
strony gościńca tych chaszczy, bo nareszcie jest dobry widok.

Pkt. 10

Pan Konarski Andrzej

Ponieważ borykamy siei mija termin odbioru odpadów komunalnych , Natura nic nie robi, nie daje
nowych grafików, a do końca czerwca mamy harmonogram, to co z tym?

Wójt Władysław Piątkowski

Sprawa słupów, wydaliśmy wszystkie zgody i będą robić te slupy kiedy będą chcieli. procedura od
momentu podjęcia decyzji o inwestycji do jej realizacji to jest 2 lata, Rura gazowa idąca na Bodzew
gazociąg, która idzie przy powiatówce żeby przeciągnąć 60 m tej rury, żebyśmy mogli zasilić w gaz

Świetlice, osiedle i mieć tam na potrzeby to jest 2 lata procedur od złożenia dokumentów, Zmieniły
się od 1 marca tego roku przepisy i dziś nie można wziąć klienta co by wykonał przyłącze gazowe do
domu. Gazownia ogłosiła przetarg, podpisała umowę z dwoma wykonawcami na Mazowszu i tylko
Oni to robią. Termin to pół roku od momentu złożenia wniosku. Z tymi słupami przy każdej okazji
sPotkania z Panem Czaplickim ja o tym rozmawiam. Krzaki wycięli strażacy z Lewiczyna za darmo.
Mamy walne Natury 30.06 to wyjaśnię sprawę tych odpadów, W pewnych obszarach śmieci są
tańsze, a w pewnych droższe. Z miasta wywóz odpadów jest bardzo drogi. Mechanizm tej ustawy jest
dobry tylko dla pewnych ludzi. Zamknięte jest już wysypisko na Wężowcu, zarabialiśmy bardzo
drobne pieniądze na wywozie odpadów komunalnych od jednostek gospodarczych, zamknęli nam
wysypisko bo byliŚmy konkurencją. Do Radomia nie będzie ZGK woził śmieci, bo jest za daleko. Teraz
trzeba wszystkim grupom, strażom, przekazać informację, że wyniku działania ustawy już nie może
ZGK od nich odbierać odpadów, Konsorcja przejęły rynek. Mogielnica i Pniewy wystąpiły zezwiązkuz
róŻnych przyczyn. Niebawem wymusza na gminach selekcje odpadów, budowę instalacji typu
spalarnia czy sortownia i to pod rygorem wysokich kar.

Pan Zakrzewski Bogdan

Czy coŚ jest wiadomo z parkiem w Oczesałach? Czy jest jakiś termin wykonania Schetynówki? Bo wg

ostatnich pomiarów wyszła droga 3 metrowa. Czy droga do Pana Budzika będzie kończona w tym
roku?



Pan Wójt Władysław Piątkowski

Będzie w lipcu rozprawa w sądzie, nie chce wchodzić w jego kompetencje, ale tam po drodze było
dużo nieprawidłowości i tyle zaniechań, ale trudno to przewidzieć co będzie za finał tej sprawy.
Byłem przekonany o tym, że jak jest zapis skarb państwa w starostwie to nie wiem jakim cudem
wydali dokument ze kto inny jest właścicielem. Ja poszedłem taką drogą, że wystąpiłem do wojewody
o skomunalizowanie i okazało się, że na zapotrzebowanie chwili robi się dokumenty. Nie wiem co to
są za układy. Nie podważam kompetencji sądu, ale jeżeli mamy traktować się poważnie to wszyscy
musza byĆ tak traktowani, a nie na zasadzie, że się robi dokumenty w miarę potrzeb. Na zwykłą
sprawiedliwoŚĆ jest to mienie gminy, a drugą sprawą jest decyzja rady co z tym zrobić i tak powinno
byĆ i te 2 sprawy zamykają temat. Ja tej sprawy nie odpuszczę ze względów personalnych i

honorowych. Komisja rolnictwa na ostatnim posiedzeniu nie zamknęła planów remontu i

modernizacji dróg, nie zostały wydane wszystkie pieniądze. Musimy trzymać na razie pieniądze, bo
nie wiadomo co będzie we wrześniu. Jeśli chodzi o sprawę drogi do pana Budzika to był tam
fachowiec i doszliŚmy do wniosku, ze tam destruktu nie ma co kłaść, musi być decyzja, żeby
wyrównaĆ tą drogę i nakładkę jednolitą zrobić. Tak będziemy myśleć, a jaka będzie decyzja komisji to
się zobaczy.

pan wiechowski stanisław

Tak jak powiedział pan wójt, będą środki będziemy robić, tam na beton nie ma co kłaść destruktu, bo
jest to zmarnowanie pieniędzy. Tam musi być nawierzchnia asfaltowa, żeby to służyło mieszkańcom.
Jest w tej chwili większy przydzial grysu, bo uznane są wszystkie wnioski z protokołów zebrań
wiejskich. Na oczesały przyznano 5 wywrotek grysu. W tej chwili droga Koziel - Łęczeszyce jest
nieprzejezdna.

Pan Zakrzewski Bogdan

Mamy 5 sztuk grysu, dołożyć do tego jeszcze trochę będzie mozna to wykorytować ta drogę, jak się
nasypie tłucznia to się a droga rozejdzie.

pan wiechowski stanisław

Korytowanie to robienie drogi od podstawy, która będzie asfaltowana. Jest to system budowy drogi
juŻ na bazie asfaltowej. Jest to zerwanie drogi, wyłożenie pewnych warstw, które spełnią wymogi do
dalszej budowy. Jest to kosztowna inwestycja.

pani kowalska wioletta

Nie tylko goŚcińcem objeżdżają 728, ale i naszą droga też, już się nie da nią jeździć, ruch się tam
wzmorzył, należałoby coś z ta drogą też zrobić.

pan Bałut lreneusz

PopełniliŚmy jeden błąd, dziwili nam się, że zabiegamy o to, by 700 metrów połączyć poszerzenie
drogi Grójec - Wilczogóra. Ruch się tam zwiększył 1O-krotnie. Jeżdżą tam różnego kalibru
samochody, nawet 45 tonowe. Na jakim etapie jest możliwość w powiecie aby uzyskać jakieś
informacje co się na ten temat myśli. Jakby był pan przewodniczący komisji drogowej z powiatu to by
odpowiedział, bo ja na poprzedniej sesji już wspominałem o przepuście na Skowronkach. Były
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WYsYłane Pisma do PZD w sprawie wycięcia drzewa koło Pana Zelmana , poszerzenia skrzyżowania
koło lasu w Rosochowie. Nic w tym temacie się nie robi, My walczyliśmy o słuszna sprawę, bo
wiedzieliŚmy, że ruch będzie wzmożony, ale nie zrobili nam drogi, tylko robili na Boglewicach np. Na
zeszłej sesji poruszyłem temat przylącza pani Staniak. Chce się dowiedzieć jakie byłyby koszty, żeby to
wykonać,

Pan HonoryJanusz

Ja nie wiem ile to może kosztować, nie mam firmy która wykonuje przyłącza, robi to jakaś firma
zewnętrzna. Wszystkie przylącza wykonywane są na warunkach wykazanych przeze mnie i robi to
jakaŚ wyspecjalizowana firma. Nie mam orientacji nawet jakie to są koszty. Warunki ta pani już
dostała na początku roku.

Pan Adolf Maciak

Mam informacje, że remonty cząstkowe na drogach powiatowych są zakończone. Będę
interweniował jeszcze w sprawie tych Rożec. Jest kwestia taka, że pobocza są bardzo zaniżone w
niektórych miejscach, zarówno przy trakcie królewskim jak i przy tej drodze Wilczogóra - Rożce. Ze
względu na brak Środków nie da się przebić z tym tematem, mimo moich zgłoszeń i niszczeń felg
Przez ludzi. W przyszłym tygodniu zostanie wybrany nowy dyrektor PZD. Zgłosiło się 5 kandydatów,
w komisji był Pan WoŹniak, nieobecny dziś na sesji, Pani Fetraś izarząd powiatu, Tomasz Nowakowski
- Pracownik Wydziału Komunikacji i Pani Matyjas - sekretarz powiatu, do 2 tury przeszły 2 osoby z

równą iloŚcią punktów: Pan Jachoski Adrian i Pani Frączak. Będzie ten konkurs rozstrzygał zarząd
Powiatu. Schetynówka - miałem informację, że tam potrzebne są jakieś wykupy gruntów,
zdenerwowaliŚmy się z Panem Karbowiakiem - Przewodniczącym rady, wtargnęliśmy razem na
zarząd Powiatu i była ostra dyskusja na zarządzie. Bo to jest kompromitacja zarządu, że do tej pory
nie ma wykupionych gruntów i od 1.5 miesiąca niewiele w tym temacie jest zrobione. podpisana jest
juŻ umowa z wojewodą, ale prace nie ruszyły jeszcze. Nie mam pojęcia czym to jest spowodowane.
Ma bYĆ zebranie z ludźmi od których mają być wykupione grunty w przyszłym tygodniu, bo 3

metrowej drogi nie będziemy robić. Musi mieć ona chociaż standardy 5,5 metra. Niezrozumiałe jest
dla mnie czemu projektuje się drogę na nie swoich gruntach. Na ich napinam, żeby się za to zabierali,
ale dla mnie jest to przykre bo się to odwleka z nie wiadomo jakich przyczyn, ale nie podoba mi się to,
bo moŻe to byĆ robione w listopadzie albo w grudniu. Objazdy dróg - jak obserwuje to na trakcie
królewskim jest niesamowicie wzmożony ruch, ale idzie to tam sprawnie, nie obserwuje się tam
cięŻarówek zbyt dużo, Mobilizowałem policje na sesji rady powiatu by wyłapywalitam te ciężarówki,
nawet był pomysł inspekcji drogowej tam puścić. Ale nie zgodziłem się na to,728 jest teraz pusta.
Trzeba dopinaĆ tego aby ciężarowe jechały na światła. Była wybrana rada społeczna przy szpitalu w
NowYm MieŚcie. Teraz mieliśmy zatwierdzenie sprawozdania finansowego i okazało się, ze mają
38.000 na plusie. Czytałem wcześniej w gazecie Nowe Dnijaka to jest wspaniała kondycja finansowa
tego szpitala. JednoczeŚnie dyrekcja pisała, że jest ponad 2.0O0.0OO nie zapłacone z NFZ. Zacząlem
drąŻYĆ ten temat. Okazało się, że oni za te nad wykonania, które jeszcze NFZ nie zapłacił wpisują w
ten wYnik finansowy. Na radzie społecznej przychodzi do głosowania ijestem sam jeden przeciwny.
ZadłuŻenie tego szpitala jest przez nich wykazane przeszło 10.0O0.0OO, a licząc jeszcze inne to ponad
12.000.000 i najgorsze jest to, ze taka dyrekcja szpitala idzie na radę gminy w Nowym Mieście i mówi
się, Że finanse szpitala są dobre, To jest nie do pomyślenia. Mieliśmy komisje zdrowia i nie

PrzyjęliŚmy tego wyniku finansowego szpitala. Szpital w Grójcu ma stratę ok 800.000 i wykazał to,
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Pan Kępka wysłał pismo do mnie i do Pana Woźniaka i Pan Woźniak na komisji drogowej przekazał to
młodemu Jachoskiemu do realizacji, dopóki sprawa z dyrektorem się nie rozstrzygnie to nie będzie to
realizowane. Byłem na otwarciu muzeum w Warce, był nawet ambasador USA. były pochwały do
Unii ile to pieniędzy dali. My daliśmy na to ].0.000.000, a Unia może z 8.000.000.

pan wiechowski stanisław

Czy pan ma wiedze za ile był zrobiony remont cząstkowy na naszym terenie?

Pan Adolf Maciak

Na dzień dzisiejszy nie mam takiej wiedzy, ale mogę mieć. W stronę Kuss jest zrobione. Jak jest nie
wykonane to proszę mówić, zweryfikuje to. Ja mam podstawę wierzyć pracownikowi.

Pan Adamczyk Andrzej

Czy potem ktoś te remonty odbiera?

Pan Adolf Maciak

Nadzoruje to Pan Słomka Zbigniew, a moje nadzorowanie jest nielegalne. Bo dyrektor może
egzekwowaĆ to od pracownika, a nie ja. Zależy to od tych co pilnują tego, Na drodze w Lewiczynie do
Belska zwracałem w ubiegĘm roku uwagę. Na Borutach było długo nie robione, ale jak już weszli to
dobrze zrobili.

Pan Witczak Krzysztof

Chciałbym zgłosić że na drodze powiatowej z Golian do Łęczeszyc są duże dziury.

Pan Maciak Adolf

Nie jest mi wiadome nic o tym, żeby tam było nie zrobione. Miałem informacje, że na terenie gminy

Belsk remonty są zakończone.

Pan Witczak Krzysztof

Zglaszam, żeby na terenie gminy zorganizować szkolenie dotyczące zatrudnienia obcokrajowców.

Pan Maciak Adolf

Dobrze Pan mówi, ale najgorsze jest to, że trzeba określić w jakim terminie będą np. wiśnie rwane.
Nie da się tego określić. Bez sensu jest to określanie dat. Rozmawiałem z dyrektor pup i

skrytykowałem to, ona mi przyznała racje, ale takie są wymogi, urząd celny argumentuje to w ten
sposób, że Ci ludzi się rozpływają. Państwo Polskie chce parę zł od chłopa wyjąć, żeby odprowadzić
od niego jakieś składki i napisać umowę o dzieło czy o pracę. Samemu nie jest to takie proste, trzeba
wziąĆ biuro rachunkowe. Dużo ludzi tego nie robi, ale ważne jest to, żeby w czasie te plony zebrać.
Trzeba jakoś wpływać na te straże graniczne, żeby nie jeździli po tych sadach. Nie jest to tania siła

robocza, ale dobra siła. Bo Polacy co przychodzą do pracy to w 70% są to ludzie niestabilni i

niepoważni.
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Pkt 11.

Pan Andrzej Adamczyk zamknął obrady XL|V Sesji Rady Gminy Belsk Duży.

Na tym protokół zakoń czono.

protokołowała Przewod niczący Rady Gminy
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